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Protokół Nr XVII 
 

z XVII sesji Rady Miejskiej w Brusach, która odbyła się 9 lutego 2017 roku  

w godz. 10.00 – 12.30 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu sesji.  

Ponadto w sesji wzięli udział:  

1. Burmistrz Brus - Witold Ossowski 

2. Skarbnik Gminy - Ewa Trzebiatowska – Gryglewska  

3. Sekretarz Gminy – Mariola Rodzeń 

4. Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty – Jacek Bruski 

5. Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego – Eliza Szczesna 

6. Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Magdalena Zakrzewska – Posieczek 

7. Dyrektor Wydziału Inwestycji i funduszy Zewnętrznych – Zbigniew Żabiński 

8. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Cysewska  

9. Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – Paweł Wolter 

10. Radca prawny Grażyna Felska 

11. Sołtysi i przewodniczący osiedla 

12. media 

  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach. 

5. Informacja z działalności komisji stałych Rady Miejskiej.  

6. Zgłaszanie interpelacji, wolnych wniosków i zapytań. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

7.1 planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2017 r.    

7.2 zmian w budżecie gminy Brusy na 2017 r.       

7.3 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022  

7.4 zatwierdzenia Porozumienia – Umowy Partnerskiej Nr IFZ.041.18.2016 z dnia 

23.01.17r. zawartej pomiędzy Gminą Brusy a Gminą Chojnice, Gminą Czersk, Gminą 
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Karsin i Gminą Konarzyny w sprawie współpracy przy realizacji przedsięwzięcia pn.: 

„Energia ze źródeł odnawialnych”  

7.5 zatwierdzenia Porozumienia – Umowy partnerskiej Nr 78/PR/2016  

z dnia 29.12.2016r. zawartej pomiędzy Gminą Chojnice a Gminą Brusy, Gminą 

Czersk, Gminą Karsin i Gminą Konarzyny w sprawie współpracy przy realizacji 

przedsięwzięcia pn.: „Słońce źródłem pozyskania energii”  

7.6 zatwierdzenia Porozumienia – Umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu 

„Pomorskie szlaki kajakowe – Szlakiem Zbrzycy i Brdy” zawartej pomiędzy Gminą 

Brusy a Gminą Czersk, Nadleśnictwem Czersk i Przedsiębiorstwem Wielobranżowym 

„Łuczniczka” Sp. z o.o.  

7.7 zatwierdzenia Aneksu nr 1 z 20 stycznia 2017r. do Porozumienia – Umowy 

Partnerskiej Nr FR/3/2016 z 12 kwietnia 2016r. zawartej pomiędzy Powiatem 

Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie współpracy przy wspólnej realizacji projektu 

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2617G w miejscowości Lubnia”  

7.8 projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego  

8. Odpowiedź na zgłaszane interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

9. Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie obrad.   

 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady dokonała otwarcia XVII sesji Rady Miejskiej i powitał wszystkich 

obecnych. Poinformował, że w sesji uczestniczy 11 radnych. (czterech rannych nieobecnych 

usprawiedliwionych – Andrzej Wiecki, Bartosz Michnowski, Arkadiusz Adamczyk, Marzena 

Leszczyńska) stwierdziła, że sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

 

Ad. 2.  

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej. Przewodnicząca Rady 

przeprowadziła głosowanie, w którym radni przyjęli jednogłośnie protokół z poprzedniej sesji 

bez odczytywania.  

 

Ad. 3.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad. 
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Ad. 4.  

Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu sesji.  

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji stałych o informacje z ich 

działalności.  

Komisja Budżetu i Finansów odbyła w okresie międzysesyjnym 2 posiedzenia, pierwsze  

31 stycznia poświęcone było opracowaniu planu pracy komisji na 2017 rok drugie w dniu 7 

lutego odbyło się wspólne posiedzenie komisji, podczas którego opiniowano materiały na 

dzisiejszą sesje.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska odbyła 2 posiedzenia pierwsze 30 stycznia dotyczyło wypracowania planu pracy 

komisji na 2017 rok. Drugie – wspólne poświęcone było analizie materiałów przygotowanych 

na XVII sesje Rady Miejskiej w Brusach.  

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej oraz Rodziny odbyła dwa posiedzenia, pierwsze  

31 stycznia – plan pracy komisji na 2017 rok. Drugie wspólne z pozostałymi komisjami 

poświęcone było analizie materiałów przygotowanych na XVII sesje Rady Miejskiej  

w Brusach.  

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu odbyła 2 posiedzenia: podczas pierwszego posiedzenia w 

dniu 1 lutego komisja zapoznała się z ofertami złożonymi przez Organizacje Pozarządowe w 

Otwartym Konkursie Ofert na Kulturę i Sport na 2017 rok oraz opracowano plan pracy Komisji 

na 2017 rok. Drugie posiedzenie odbyło się w dniu 7 lutego, w spotkaniu tym uczestniczyli 

przedstawiciele związków zawodowych oświaty i dotyczyło ono przystosowania sieci szkół 

gminy Brusy do nowej Ustawy – prawo oświatowe. Przed tym spotkaniem odbyło się wspólne 

posiedzenia Komisji poświęcone analizie materiałów przygotowanych na XVII sesję Rady 

Miejskiej w Brusach.  

 

Ad. 6. 

Radni zgłosili następujące interpelacje: 

Radny Zbigniew Szczepański: 

 Kiedy zginie słup na parkingu przy ośrodka zdrowia   
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Radny Marek Zblewski: 

 Czy prowadzone są rozmowy z wykonawcą w sprawie naprawy ścieżek rowerowych 

 

Radny Marek Daniłko: 

 Od kilku lat jest poruszany temat wykupu gruntu od osób fizycznych pod drogę 

prowadzącą do Cypla w Męcikale. Należy rozwiązać tą sprawę w związku z 

rozpoczęciem w tym roku projektowania w ramach programu Kajakiem przez Pomorze.  

 Podpisał się pod interpelacją Marka Zblewskiego, mimo zimy mieszkańcy korzystają z 

tych ścieżek sprawy gwarancyjne powinny być wykonane. 

 

Radny Zbigniew Łącki: 

 zapytał o sprawy oświatowe, co stanie się z nauczycielami języka kaszubskiego, czy są 

prowadzone działania mające na celu zachęcenie dzieci do uczęszczania na język 

kaszubski. Czy są utrzymywane kwoty ucznia, które zachęcałyby do uczęszczania na te 

zajęcia. Dodał, iż dzięki tej subwencji funkcjonuje nasza oświata  

 

Ad. 7.1 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej w Brusach na 2017 r.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie uchwały, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/166/17 

w sprawie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2017 r.    

 

jednogłośnie 11 za,– 11 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 4 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Brusy 

na 2017 rok. Następnie otworzyła dyskusję.  

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 
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 uchwałę Nr XVII/167/17 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Brusy na 2017 rok  

jednogłośnie 11 za,– 11 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu sesji).  

 

 

Ad. 7.3 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022  

Następnie otworzyła dyskusję.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/168/17 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017-2022  

jednogłośnie 11 za – 11 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 6 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.4 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – 

Umowy Partnerskiej Nr IFZ.041.18.2016 z dnia 23.01.17r. zawartej pomiędzy Gminą Brusy a 

Gminą Chojnice, Gminą Czersk, Gminą Karsin i Gminą Konarzyny w sprawie współpracy przy 

realizacji przedsięwzięcia pn.: „Energia ze źródeł odnawialnych”. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/169/17 

w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – Umowy Partnerskiej Nr IFZ.041.18.2016 z dnia 

23.01.17r. zawartej pomiędzy Gminą Brusy a Gminą Chojnice, Gminą Czersk, Gminą 

Karsin i Gminą Konarzyny w sprawie współpracy przy realizacji przedsięwzięcia pn.: 

„Energia ze źródeł odnawialnych”  

 jednogłośnie 11 za,– 11 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 7 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.5 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – 

Umowy partnerskiej Nr 78/PR/2016 z dnia 29.12.2016r. zawartej pomiędzy Gminą Chojnice  
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a Gminą Brusy, Gminą Czersk, Gminą Karsin i Gminą Konarzyny w sprawie współpracy przy 

realizacji przedsięwzięcia pn.: „Słońce źródłem pozyskania energii”  

Następnie otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/170/17 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok  

jednogłośnie 14 za – 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 8 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.6 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – 

Umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu „Pomorskie szlaki kajakowe – Szlakiem 

Zbrzycy i Brdy” zawartej pomiędzy Gminą Brusy a Gminą Czersk, Nadleśnictwem Czersk  

i Przedsiębiorstwem Wielobranżowym „Łuczniczka” Sp. z o.o.  

Następnie otworzyła dyskusję.  

Radni Marek Daniłko – przy tej uchwale wcześniej Burmistrz mówił same pozytywy, jest to 

pierwszy taki poważny projekt, który dotyczy rzek w naszej gminie. Jest jeszcze pare rzeczy 

które trzeba doprecyzować. Projekt ten jest skierowany bezpośrednio na rzeki, nie mówi się nic 

o turystyce – lokalach gastronomicznych, sam przedsiębirca bez wsparcia nic nie zrobi. 

Niektóży mieszkańcy wytykają nam to. Przy podejmowaniu uchwały o utrzymaniu czystości 

zawsze poruszamy temat odpadów przy rzekach. 

Burmistrz Brus – to, co mówi pan Daniłko jest ważne wcześniej wspominałem o pewnych 

problemach ale nie chciałem tego poszerzać. Generalnie jest sytuacja, że ludzi sa coraz bardziej 

mobilni, turystów przybywa. Jako gmina Brusy musimy inwestować w infrastrukturę 

turystyczną. Musimy stwarzać pewne warunki do rozwoju, wszędzie jest pewna specyfika i są 

różne warunki do rozwoju. Nasz region jest bardzo atrakcyjny. Mam nadzieję, że przy 

projektowaniu uda nam się zagospodarować Cypel w Męcikale.  

Marek Daniłko odpowiedział, że cieszy się z tych słów, musimy dbać o promocję naszego 

regionu, mamy czyste środowisko, bez smogu. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/171/17 

w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – Umowy o partnerstwie na rzecz realizacji 

projektu „Pomorskie szlaki kajakowe – Szlakiem Zbrzycy i Brdy” zawartej pomiędzy 
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Gminą Brusy a Gminą Czersk, Nadleśnictwem Czersk i Przedsiębiorstwem 

Wielobranżowym „Łuczniczka” Sp. z o.o.  

jednogłośnie 11 za,– 11 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.7 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Aneksu nr 1 z 20 

stycznia 2017r. do Porozumienia – Umowy Partnerskiej Nr FR/3/2016 z 12 kwietnia 2016r. 

zawartej pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie współpracy przy wspólnej 

realizacji projektu pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2617G w miejscowości Lubnia”  

 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/172/17 

w sprawie zatwierdzenia Aneksu nr 1 z 20 stycznia 2017r. do Porozumienia – Umowy 

Partnerskiej Nr FR/3/2016 z 12 kwietnia 2016r. zawartej pomiędzy Powiatem Chojnickim 

a Gminą Brusy w sprawie współpracy przy wspólnej realizacji projektu pn. „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 2617G w miejscowości Lubnia”  

jednogłośnie 14 za – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 10 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Poinformowała o zgłoszonej 

autopoprawce (autopoprawka stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji). 

Następnie otworzyła dyskusję.  

Burmistrz Brus – jest to bardzo ważna sprawa, aby wdrożyć reformę, dostosować się do nowej 

ustawy – obecnie przepisów wprowadzających. Jest dziś podejmowana przez Państwa uchwała 

intencyjna, ostateczne rozwiązanie musi być wprowadzone do końca marca. Ta dzisiejsza 

uchwała będzie opiniowana przez związki zawodowe i Kuratorium Oświaty. Niestety nie ma 

dziś na sesji Przewodniczącego Komisji Oświaty, który bardzo interesuj się tym tematem, ale 

ze względów zdrowotnych nie może uczestniczyć w sesji. Jesteśmy po długiej inwentaryzacji 

razem z Dyrektorem Gminnego Zarządu Oświaty Jackiem Bruski jesteśmy przygotowani do 
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dyskusji. W gminach całego kraju jest o tym dyskusja. My, jako samorządowcy musimy 

wdrożyć te przepisy w życie i stworzyć nowa strukturę, z jednej strony każdy ma swoje zdanie 

w tym zakresie. Reforma oświaty była potrzebna stale trzeba coś udoskonalać. Dzisiaj 

sprowadziło się do poziomu likwidacji gimnazjów, ale tak naprawdę jest to reforma całej 

oświaty, chodzi też o szkolnictwo ponadgimnazjalne. Są dziś tam problemy, brakuje ludzi 

dobrze przygotowanych do zawodu. Podejmujemy się dziś zakresu, który jest w naszej 

kompetencji. Nowa ustawa nie była konsultowana z samorządami, wnosiliśmy zmiany, ale ich 

nie uwzględniono. Sporo nakładów jest wnoszone z naszego budżetu. Kiedy podejmujemy 

decyzję o podatkach musimy tez myśleć o oświacie. Będziemy się różnić w opiniach, ale to jak 

będzie wyglądała ta reforma zależy od nas i nauczycieli. Zmian jest w tym, że znikają gimnazja, 

jeszcze przez dwa lata będą one funkcjonować, poprzednia reforma też nie była dobrze 

przygotowana. Skutki tamtej reformy odczuwaliśmy do teraz. Dopiero niedawno dyrektor 

gimnazjum stwierdził, że czyją się jak u siebie. Konsekwencje zmian były duże my sobie z tymi 

zmianami poradziliśmy. Po nowej ustawie szkoły 8 klasowe zyskają na randze, będzie większa 

szansa na rozwój. Jesteśmy po spotkaniu ze związkami zawodowymi i dyrektorami szkół. 

Musimy podejść do tego spokojnie. Nie wiedząc jak będzie wyglądała subwencja w 2018 roku 

musimy być ostrożni. Nie znamy dofinansowania oraz siatki godzin. Jest pewna propozycja 

siatki godzin, ale nie jest to ostateczne. Tracimy jeden rocznik o rok wydłuża się kształcenie w 

szkole średniej bądź zawodowej. Pieniędzy będzie mniej, jest to związanie z godzinami dla 

nauczycieli. Na 2017 rok mamy subwencję wyliczoną na podstawie starych wag. Dziś musimy 

podjąć decyzję a nie znamy dofinansowania. Teraz jest finansowanie na ucznia, ale może to się 

zmienić i będzie finansowanie na oddziały. Istotne jest, aby podali szczegóły. Jeżeli nie będzie 

w szkole zmienności to będzie lepsze finansowanie. U nas może wystąpić problem z brakiem 

sal. Nie wiemy jak będzie finansowana oświata w mieście a jak na wsi. Jak przekroczyliśmy 

próg w mieście 5.000 mieszkańców to mamy o 2,5 mln zł mniej. Dla nas ten problem 

reorganizacji jest podwójny, już wtedy szukaliśmy pieniędzy. Na dzień dzisiejszy jest 

propozycja dostosowania sieci szkół, chcemy przekształcić istniejące gimnazjum w drugą 

szkołę podstawowa w Brusach, jest to pewien okres przejściowy. Mamy czas na podjęcie 

decyzji do roku 2019. Nowa szkoła w 2017 roku nie będzie robiła naboru, szkoła ta będzie 

kontynuowała nauczanie gimnazjum klas I i II.  

Burmistrz wypowiedział się również w spawie interpelacji radnego Zbigniewa Łąckiego – 

język kaszubski. Ile jest przeznaczone na ucznia – jest to nie duża kwota. W 2017 roku na naukę 

języka kaszubskiego mamy 3.800.000 zł. Niektórzy rodzice nie chcą posyłać dzieci na język 

kaszubski, ale dzięki tym pieniądzom możemy utrzymać mniejsze szkoły. Utworzenie drugiej 
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szkoły podstawowej w Brusach daje nam możliwość utworzenia dodatkowej grupy języka 

kaszubskiego. W skali roku to 500 tyś zł więcej, są to dodatkowe godziny dla nauczycieli. Może 

okazać się, że w kolejnych latach finansowanie na język kaszubski nie będzie takie same. Czy 

będzie to dotacja celowa?. Może okazać się ze nie opłaca się wysyłać dzieci z mniejszych szkół 

do Brus, bo będzie mniejsza subwencja. Dziś dzielimy miasto Brusy na dwa obwody. Tak 

naprawdę będzie to obowiązywać od 2019 roku, bo wtedy będzie nabór do II SP, ale musimy 

już dziś podjąć decyzję. Zawsze możemy te obwody zmienić, skorygować. Dla mieszkańców 

jest istotne to, że dzieci będą chodzić do szkoły w swojej miejscowości nie będzie różnicy 

kilometrów. Dzisiaj to jest nasz kompromis, zależy nam, aby nauczyciele mieli pracę, na tę 

chwilę będzie więcej pracy, zmieni to się dopiero w 2019 roku. O szczegółach będziemy 

rozmawiać. Zobaczymy, jaka będzie opinia Kuratorium Oświaty i związków oświatowych. Tak 

naprawdę przygotowani do merytorycznej dyskusji będziemy w 2018 roku. Docelowo od 2019 

roku będzie wymóg albo szkoła 4 albo 8 klasowa. Ważne jest to, aby był wysoki poziom 

nauczania. Niektórzy nauczyciele przejdą na emeryturę wiąże się to z tym, że będzie więcej 

godzin dla innych nauczycieli. Często zarzuca się, że w naszej gminie jest dużo nadgodzin teraz 

można to uregulować. Ważne, aby dyrektorzy pokierowali swoich nauczycieli, w jakim 

kierunku się kształcić. Dzisiaj to jest bardzo ogólnikowo. Cieszę się ze jest u nas wyż 

demograficzny jest więcej dzieci. Zawsze będzie musiała pojawić się elastyczność. Ostateczne 

decyzje będą, gdy dowiemy się więcej z Ministerstwa Finansów. Jest jeszcze dużo 

niewiadomych.  

Radny Marek Daniłko – ta uchwała jest za poważna, aby tylko podnieść rękę. Przedstawię zarys 

historyczny – gimnazja powstały po to, aby zlikwidować bezrobocie wśród nauczycieli. Koszty 

finansowania oświaty zawsze będą się rozkładać po stronie rządowej i samorządowej. Mówimy 

o subwencji, ale są jeszcze inne wydatki np. pomoce dydaktyczne, wyposażenia sal. Związki 

zawodowe wyliczają ile nauczycieli straci pracę. Mamy problem z fizyką, chemią. Reforma ta 

ma wiele mankamentów. Jest to problem skomplikowany, nie spotkałem się jeszcze z 

pozytywną opinią o tej reformie. To my, jako radni będziemy musieli spojrzeć ludziom w oczy 

to my podejmujemy taka uchwały. Liczę na to że do 2019 roku będziemy na ten temat 

rozmawiać.  

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie wraz z autopoprawką, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVII/173/17 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego  
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10 za, 1 wstrzymujący – 11 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 

12 do protokołu sesji).  

Ad. 8 

Odpowiedź na zgłaszane interpelacje i zapytania. 

Interpelacja Radnego Zbigniewa Szczepańskiego – Burmistrz odpowiedział, iż słup przy 

ośrodku zdrowia jest do usunięcia przy nowopowstałym parkingu. Wykonywaliśmy tą 

inwestycję w bardzo trudnych warunkach, realizacja inwestycji w tak krótkim czasie powoduje 

problemy w sprawach formalnych. Projekt może mieć jakieś mankamenty. Inwestycja ta była 

przyjęta od kolei, pewna infrastruktura nie należy do nas. Zależało nam, aby linię napowietrzną 

usunąć, wiedzieliśmy, że będzie z tym problem. Dla nas najważniejsze będzie to wykonać  

i rozliczyć a potem usunąć mankamenty na 15 lutego jest przewidziane wyłączenie prądu w 

związku z likwidacja tego słupa – słup zniknie. 

W sprawie ścieżek rowerowych Burmistrz Brus wypowiedział się – w 2017 roku będzie to 

uregulowane zleciliśmy ekspertyzę do laboratorium drogowego, ekspertyza jest wykonana, 

mamy ustosunkowanie się do niej firmy Skanska miejsca, które wynikają z tych ekspertyz będą 

naprawione na koszt firmy Skanska chcemy, aby to wszystko wydarzyło się przed sezonem 

turystycznym. 

Interpelacja radnego Marka Daniłko – droga do Cypla w Męcikale – droga ta planowana jest 

przy realizacji programu Kajakiem przez Pomorze nie wiem, jaki to będzie czas. Temat ten 

będzie poruszany rozpoczynamy procedurę będzie służebność albo wykup terenów pod drogę. 

Na pewno uporządkujemy ten temat i dojazdy do indywidualnych posesji.  

W sprawie nauki języka kaszubskiego burmistrz wypowiedział się, iż w zależności od tego jak 

będzie wyglądało finasowanie od 2018 roku będziemy patrzeć na to od początku. Radny 

Zbigniew Łącki wypowiedział się, że nie zgadza się z tym wielokrotnie były wnioski ze 100 zł 

na ucznia to mało, przy otrzymaniu kwoty 10.000 zł subwencji na ucznia. Ścisłe trzyma się 

kwoty subwencji nie jest do końca dobre. Musimy patrzeć na dobro ucznia. Trzeba utrzymać 

tą subwencję i wyjść naprzeciw uczniom i zachęcić ich. Burmistrz Brus – wszystko to jest 

powiązane, były takie wnioski rodziców. Dzięki subwencji nie zamykam małych szkół. W 

każdej szkole wygląda to inaczej. Z własnych pieniędzy realizowaliśmy wiele inwestycji, np. 

budowa gimnazjum. Zgodzę się z tym, że nie można lekceważyć pracy nauczycieli  

j. kaszubskiego. To, że mamy dofinansowanie to jest uzależnione od dobrej woli rodziców. 

Powinniśmy to wszystko jeszcze przeanalizować.  

 

Ad.8 
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Przewodnicząca Rady odczytała informację z Prokuratury Rejonowej w Chojnicach z 

przestępczości w gminie Brusy. 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Brusach.  

 

Protokół sporządziła  

Joanna Kobus 

 


